ARAB ENTREPRENEURSHIP AWARDS 2024

The Arab Entrepreneurship Award celebrates innovation and excellence across distinct tracks, each focused on advancing different aspects of entrepreneurship in the Arab region. The 2024 award revolves around four tracks aimed at recognizing and supporting small and medium-sized enterprises (SMEs) that are making significant contributions to regional development through technology, ecommerce, inclusivity, and sustainability.











Track 1: Digital & Emerging Technologies for Development

We are seeking SMEs that are leveraging the latest technologies to address regional challenges and drive economic growth. This track is dedicated to businesses at the forefront of technological innovation and development in the Arab region.

Track 2: Excellence in E-Commerce

This track recognizes and promotes SMEs driving innovation and expansion in the digital marketplace. We are looking for companies that have developed or implemented outstanding e-commerce strategies or solutions, enhancing cross-border trade, improving scalability, and ensuring seamless online business operations.

Track 3: Inclusive Futures for All

Aiming to promote and recognize the creativity, entrepreneurship, and innovation of people with disabilities in the Arab business community, this track seeks SMEs either founded or run by individuals with disabilities, or offering products or services designed to benefit people with disabilities.

Track 4: Green Excellence

Focused on encouraging sustainable practices through innovative solutions, this track is dedicated to groundbreaking enterprises that significantly reduce environmental impact and promote sustainability across various sectors.



Who can participate?

- The challenge is aimed exclusively at small and mediumsized companies headquartered in one of the 22 Arab countries.
- Participants must be Arab nationals.
- The SME must be legally registered and operating within the Arab region.
- The SME can be active in any business sector but must have demonstrated significant contributions relevant to the track theme.
- Evidence of success, such as awards, testimonials, or case studies, must be provided.

How to apply



- Interested participants create an account on <u>DEPAR</u> first and log in.
 Then you can submit a detailed video description of your SME, its
 founding history, innovations, milestones achieved, and challenges
 overcome here.
- Applicants should outline their vision for the future and how they plan to leverage the theme-specific innovation for regional development.
- Submissions must include company credentials and relevant documentation to demonstrate the credibility and success of the SME.
- Please be advised that incomplete applications or those which cannot be verified (e.g., lacking a website or other necessary documentation) will not be considered for the award. Additionally, a video submission is mandatory. Please ensure that all required information and supporting documents, including the video, are provided so your application can be properly reviewed and validated.

The application deadline is **September 30, 2024.** We can only consider complete submissions that include complete contact information and a proven track record of the company. Please note that this is not a funding opportunity for ideas, but a call for applications from existing companies.

Evaluation Criteria

- Originality and Uniqueness: Innovative approaches and unique solutions in line with the track theme.
- Impact: Measurable contributions to regional development, economic growth, or specific community benefits.
- Adoption and Adaptation: Effective integration of the themespecific practices or technologies.
- Sustainability: Financial stability, operational viability, and potential for long-term growth.
- Community Benefits: Demonstrated benefits to local communities or industries.

What happens if you win?

If you win, your company will receive a sponsored invitation to attend the third Arab SMEs Summit in Qatar from November 18-20, 2024. During the closing event of the summit, the winners of the challenges will be publicly announced. The winners will have the opportunity to present themselves in front of a large number of representatives from the fields of entrepreneurship, business, innovation, research and politics. Throughout the summit, you will have the opportunity to network with other SMEs and potential investors. We will also feature the winners on DEPAR, showcasing your company to many more entrepreneurs and innovators from across the Arab region.

Background

The Arab Entrepreneurship Award is presented annually at the Arab SMEs Summit by DEPAR and the UN ESCWA Technology Centre. New themes for the award are developed every year. If your company does not align with this year's tracks, perhaps you will be a fit for the 2025 award.

If you have any questions, please do not hesitate to contact us at escwa-depar@un.org.

جوائز ريادة الأعمال العربية 2024

تحتفل جائزة ريادة الأعمال العربية بالابتكار والتميُّز عبر مسارات مميزة، كلُّ منها يُركِّز على تعزيز جوانب مختلفة من ريادة الأعمال في المنطقة العربية. تدور جائزة 2024 حول أربعة مسارات تهدف إلى التعرف على الشركات الصغيرة والمتوسطة ودعمها والتي تسهم بشكل كبير في التنمية الإقليمية من خلال التكنولوجيا، والتجارة الإلكترونية، والشمولية، والاستدامة.











المسار 1: التكنولوجيا الرقمية والناشئة من أجل التنمية

نبحث عن الشركات الصغيرة والمتوسطة التي تستفيد من أحدث التقنيات لمواجهة التحديات الإقليمية ودفع النمو الاقتصادي. هذا المسار مخصص للأعمال التي تكون في طليعة الابتكار والتطوير التكنولوجي في المنطقة العربية

المسار 2: التميُّز في التجارة الإلكترونية

يكرم هذا المسار الشركات الصغيرة والمتوسطة التي تقود الابتكار والتوسُّع في السوق الرقمي. نبحث عن شركات طورت أو نفذت إستراتيجيات أو حلول تجارة إلكترونية بارزة، مما يعزز التجارة عبر الحدود، ويحسن القابلية للتوسع، ويضمن سير العمليات التجارية عبر الإنترنت .بكل سلاسة

المسار 3: المستقبل الشامل للجميع

يهدف هذا المسار إلى تعزيز الإبداع والاعتراف به وريادة الأعمال والابتكار للأشخاص ذوي الهمم في المجتمع التجاري العربي، ويبحث عن الشركات الصغيرة والمتوسطة إما التي أسسها أو يديرها أفراد من ذوي الهمم، وإما .التي تقدم منتجات أو خدمات مصممة لصالح أشخاص من ذوي الهمم

المسار 4: التميُّز الأخضر

يُركَّز هذا المسار على تشجيع الممارسات المستدامة من خلال حلول مبتكرة، وهو مخصص للمؤسسات الرائدة التي تقلل بشكل كبير من الأثر .البيئي وتعزز الاستدامة عبر مختلف القطاعات



من يمكنه المشاركة؟

التحدي موجه حصرياً للشركات الصغيرة والمتوسطة التي تتخذ من إحدى الدول العربية، البالغ عددها 22 دولة، مقراً لها.

يجب أن يكون المشاركون من جنسيات عربية. يجب أن تكون الشركة الصغيرة أو المتوسطة مسجلة قانونياً وتعمل ضمن المنطقة العربية.

يمكن أن تكون الشركة الصغيرة أو المتوسطة نشطة في أي قطاع تجاري، ولكن يجب أن تكون قد قدمت مساهمات كبيرة تتعلق بموضوع المسار.

يجب تقديم دليل على النجاح مثل الجوائز، والشهادات، أو دراسات الحالة.



كيفي<mark>ة</mark> التقديم

أولاً وتسجيل <u>DEPAR</u> يقوم المشاركون المهتمون بإنشاء حساب على الدخول. ثم يمكنهم تقديم فيديو به وصف مفصل لشركتهم الصغيرة أو المتوسطة، تاريخ تأسيسها، ابتكاراتها، الإنجازات التي حققتها، والتحديات التي تغلبت عليها <u>هنا</u>

يجب على المتقدمين توضيح رؤيتهم للمستقبل وكيف يخططون للاستفادة .من الابتكار المتعلق بالموضوع من أجل التنمية الإقليمية

يجب أن تشمل التقديمات بيانات اعتماد الشركة والوثائق ذات الصلة .لإثبات مصداقية ونجاح الشركة الصغيرة أو المتوسطة

يُرجى ملاحظة أن الطلبات غير المكتملة أو التي لا يمكن التحقق منها (مثل نقص الموقع الإلكتروني أو الوثائق الأخرى الضرورية) لن يعتد بها للحصول على الجائزة. إضافةً إلى ذلك، يعد تقديم الفيديو إلزامياً. يُرجى التأكد من توفير جميع المعلومات المطلوبة والمستندات الداعمة، بما في ذلك

الفيديو، لكي يتم مراجعة وتقييم طلبك بشكل صحيح

تُغلق فترة التقديم في 30 سبتمبر 2024. يمكننا فقط النظر في التقديمات الكاملة التي تتضمن معلومات اتصال كاملة وسجلاً حافلاً مثبتاً للشركة. يُرجى ملاحظة أن هذه ليست فرصة تمويل للأفكار للبدء في مشروع، ولكنها

.دعوة لتقديم طلبات من الشركات القائمة

معايير التقييم

الأصالة والتفرُّد: الأساليب الابتكارية والحلول الفريدة المتوافقة مع موضوع المسار.

> الأثر: المساهمات القابلة للقياس في التنمية الإقليمية، النمو .الاقتصادي، أو الفوائد المجتمعية المحددة

التبنِّي والتكَّيُّفُ: الدُمج الفعَّال للممارسات أو التقنيات المتعلقة .بالموضوع ____

الاستدامة: الاستقرار المالي، والقدرة التشغيلية، وإمكانية النمو على المدى الطويل

ت فوائد المجتمع: الفوائد التي تُظهر فائدتها للمجتمعات المحلية أو .الصناعات

ما الذي يحدث إذا فزت؟

إذا فزت، فستتلقَّى شركتك دعوةً برعاية لحضور القمة الثالثة للشركات الصغيرة والمتوسطة العربية في قطر من 18 إلى 20 نوفمبر 2024. خلال الحدث الختامي للقمة، سيتم الإعلان علنياً عن الفائزين بالتحديات. سيكون للفائزين فرصة لتقديم أنفسهم أمام عدد كبير من ممثلي مجالات ريادة الأعمال، و الشركات، والابتكار، والبحث، والسياسة. على مدار القمة، سيكون لديك فرصة للتواصل مع شركات صغيرة ومتوسطة أخرى ومستثمرين محتملين. سنقوم أيضًا بعرض الفائزين علىDEPAR ، مما يتيح لشركتك عرضها على العديد من رواد الأعمال والمبتكرين من جميع أنحاء المنطقة العربية.

نبذة عن جائزة ريادة الأعمال العربية

تُقدم جائزة ريادة الأعمال العربية سنويًّ ا في قمة الشركات الصغيرة والمتوسطة العربية من قِبل DEPAR ومركز الإسكوا للتكنولوجيا التابع للأمم المتحدة. يتم تطوير موضوعات جديدة للجائزة كل عام. إذا لم تتوافق شركتك مع مسارات هذا العام، فربما ستكون مناسبة لجائزة 2025.

إذا كان لديك أي أسئلة، فلا تتردد في الاتصال بنا على escwa-depareun.org